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Spørgsmål nr. 633 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Kan ministeren bekræfte, at der var lavet forhåndsaftale med 
busselskabet, HT, om borttransport af anholdte i forbindelse 
med klimatopmødet i København, og når de anholdte måtte 
sidde forholdsvis længe og afvente borttransport, så skyldtes 
det, at HT's chauffører nægtede at køre de anholdte, således 
anden transportform måtte etableres, efter at anholdelserne var 
foretaget?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet ind-
hentet et bidrag fra Københavns Politi.

Politikredsen har i den anledning oplyst, at Københavns Politi 
forud for afviklingen af COP 15 havde truffet aftale med bus-
selskabet Movia om transport via en underleverandør af et 
større antal frihedsberøvede personer. I forbindelse med fri-
hedsberøvelserne af et større antal personer den 12. december 
2009 på Amagerbrogade rekvirerede politiets lokale bered-
skabsstab busser til transport af de frihedsberøvede i henhold 
til den indgåede aftale. Der opstod imidlertid problemer af fag-
foreningsmæssig karakter med chaufførerne hos den pågæl-
dende underleverandør, hvorfor busserne udeblev. Operationen 
med borttransport af de frihedsberøvede blev derfor noget for-
sinket.

Københavns Politi sørgede herefter for, at der blev rekvireret 
busser på anden vis. I mellemtiden blev indtransporten søgt 
løst ved brug af politiets køretøjer, der imidlertid kun kunne 
transportere et begrænset antal personer. Efter et par timer blev 
der via en anden underleverandør skaffet andre busser til 
transporten.”


